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KOMENTÁŘE 

Růst objemu spotřebních úvěrů v ČR 
byl střednědobě pátým nejrychlejším v rámci 
celé EU. Podílem spotřebních úvěrů na HDP 
však byla ČR pod průměrem unie. Rychle rostly 
i české úvěrové registry. Tyto informace zazně-
ly na mezinárodním fóru Asociace poskytovate-
lů informací v oblasti spotřebních úvěrů, které v 
Praze předminulý týden zorganizovala společ-
nost CCB – Czech Credit Bureau. 

„V letech 2003 až 2005 rostly v EU 
spotřební úvěry nejrychleji na Slovensku, a to 
o přibližně 66 %. Ve druhém Maďarsku vzrostly 
o 59 % a ve třetí Litvě o 56 %. Růst v ČR byl 
s 30 % pátý nejrychlejší,“ řekl na pražském 
fóru Neil Blake z britské společnosti Experian. 

„Podíly spotřebních úvěrů na HDP však byly ke 
konci roku 2005 takřka opačné. Nejnižší mělo 
Slovensko s necelými 2 % HDP, druhý nejnižší 
měla Litva s 2 % HDP. ČR měla se 3 % pátý 
nejnižší podíl na HDP,“ doplnil Blake. 

Kde se ČR ve srovnání s ostatními státy 
velmi dařilo, byla oblast úvěrových registrů. 
„Ze studie Světové banky/IFC vyplývá, že české 
úvěrové registry BRKI a NRKI jsou nejrychleji 
rostoucími v zemích střední a východní Evropy 
a za pět let provozu BRKI se podařilo docílit 
stejné procentní naplněnosti databáze (tzv. hit-
rate), jakou mají registry v jiných zemích EU po 
desítkách let provozu,“ uvedl Petr Kučera, 
výkonný ředitel CCB – Czech Credit Bureau. 

Růst spotřebních úvěrů v ČR  
byl pátý nejrychlejší v celé EU 

V červnovém vydání  
časopisu Bankovnictví  

se dočtete o … 
 

• tom, že přímému bankovnictví vévodí internet 
• brzkém příchodu mikroplateb  
• Národním plánu přechodu na euro 
• biometrii v japonských bankomatech 
• právním rámci pro SEPA 
• nové  ekologické centrále ČSOB 
• fundamentální analýze a kapitálovém trhu 
• webových srovnávacích aplikacích 
• bankomatech, terminálech a procesingu karet 
 

Ukázkový výtisk zdarma a infor-
mace o předplatném získáte  na 
tel. čísle 800 110 022 nebo na  
http://bankovnictvi.ihned.cz. 
 

Časopis je také k dostání  
ve volném prodeji.  
Seznam prodejen: 
www.economia.cz/prodejny. 

 
LIDÉ 
Změny ve Skupině ČSOB  
V červnu došlo ve Skupině ČSOB k několika 
personálním změnám. Řízením ČSOB Private 
Banking byl pověřen Martin Kosobud (39), pří-
mý prodej a služby povede jako výkonná ředitel-
ka Eduarda Hekšová.  Od 15. června došlo  též 
ke změně v útvaru Externí komunikace a vztahy 
k investorům Skupiny ČSOB. Martin Orság, 
který v útvaru pracoval jako mluvčí Poštovní 
spořitelny, přechází do čela útvaru Marketingová 
komunikace Poštovní spořitelny. Na jeho místo 
přichází Marek Roll z agentury Bison & Rose.   
H. Stepic „Evropským 
manažerem roku 2007“ 

 Generální ředitel Raiffeisen 
International Herbert Stepic byl 
zvolen „Evropským manažerem 
roku 2007“ v prestižní anketě 
evropských ekonomických médií 
The European Business Press. 
Ocenění získal Stepic především 

za dynamický rozvoj Raiffeisen International, 
která je jednou z nejvýznamnějších bank ve 
střední a východní Evropě. Raiffeisen Internati-
nal začala v regionu působit před 20 lety a nyní 
v 16 zemích na 2900 pobočkách obsluhuje přes 
12 milionů klientů a zaměstnává přes 50.000 lidí.  www.empire.cz www.empire.cz 

www.empire.cz www.empire.cz 
www.empire.cz www.empire.cz  

Na pražské burze by se mohlo do konce 
roku objevit čtyři až šest nových akcií z odvětví 
nemovitostí, maloobchodu, těžebního průmyslu 
a IT, uvedl ředitel oddělení firemních financí 
společnosti Patria Finance Petr Formánek. Další 
domácí obchodníci již takový optimismus ne-
sdílejí a odhadují jen jednu až dvě akcie. Vždyť 
letos ještě žádná akcie na burzu nepřibyla a na 
sečtení všech domácích primárních úpisů stačí s 
rezervou prsty jedné ruky.  

ČR tak ve střední Evropě nejenom 
zaostává za Polskem, které se letos blíží už ke 
30 novým akciovým emisím, ale přestává stačit 
i Maďarsku, kde loni přišly na burzu tři nové 
podniky a letos by to mohl být shodný počet.  

Jednu až dvě nové akcie očekává na 
burze analytik Raiffeisenbank Jindřich Svátek. 
Nejpravděpodobněji přitom spolu s ostatními 
odborníky viděl burzovní vstup OKD finanční-
ka Zdeňka Bakaly. Nadějně se trhu jevil i mož-
ný příchod další firmy zabývající se nemovi-
tostmi, neboť příklad Orco a ECM působí.  

Naposledy potěšila české investory 
úpisem akcií a poté jejich umístěním na burze 
textilní firma Pegas loni v prosinci. "Letos za-
tím žádná firma nepotřebovala pro dlouhodobý 
rozvoj další akciový kapitál, takže spíše využí-
valy k financování bankovní úvěry. Tomu nahrá-

vá i fakt, že úrokové sazby zůstaly na nízké 
úrovni. Též se nenašel žádný finanční investor, 
který by chtěl přes burzu vystoupit z akciové 
společnosti a realizovat tak svůj zisk," hledal 
důvody nulové aktivity emitentů Svátek.  

Pavel Kohout z firmy Partners for Life 
Planning dále k příčinám řadí zaostalost čes-
kých manažerů ve finančním vzdělání a malou 
podporu státu: "Je málo potenciálních emitentů, 
což souvisí s tím, že vládní politikou v posled-
ních letech bylo podporovat velké zahraniční 
firmy na úkor menších a středních domácích 
firem." Analytik Cyrrus Jan Procházka by si 
dovedl představit silnější roli burzy v útocích na 
možné emitenty akcií: "Větší díl zodpovědnosti 
nechává tato instituce na největších brokerech, 
tedy většinou na bankách. Paradoxní je, že 
právě tyto banky většinou potenciální emitenty 
úvěrují. Jde tak o částečný střet zájmů."  

A z čeho pramení optimismus Patrie? 
"My pracujeme na třech (emisích akcií)," dopl-
nil Tomáš Klápště, člen představenstva Patria 
Finance. Další emisi prý chystá bankovní skupi-
na Erste. Příprava ale zabere dlouhý čas. Podle 
Formánka největší objem činnosti představuje 
převod finančních výkazů do mezinárodních 
účetních standardů a restruktualizace firmy do 
formy vhodné pro akciové investory.  ZDROJ: ČTK 

Na burzu může přijít až šest nových akcií 

Vážení čtenáři,  
vzhledem ke dvěma svátečním dnům  
v příštím týdnu, vyjde další číslo 
newsletetru až v pondělí 9. července.                                                             
 

Redakce  
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TECHNOLOGIE 
Cleverlance partnerem 
Raiffeisenbank  
Cleverlance, přední dodavatel otevřených SW 
řešení ve střední Evropě, převzala kompletní 
správu, údržbu a především rozvoj IT řešení pro 
investiční bankovnictví v Raiffeisenbank. Během 
června až října 2006 probíhala postupná přejímka 
systému týmem Cleverlance, poté následoval vý-
voj dalších funkčností. Spolupráce pokračuje i v 
roce 2007 a Cleverlance se tak stala strategickým 

partnerem Raif-
feisenbank pro 
oblast investiční 
ho bankovnictví.  
Zkušení vývojáři 

a zejména business analytici Cleverlance týmu, 
díky znalostem široké problematiky investičního 
bankovnictví, provedli audit stávajícího stavu 
aplikace, převzali kompletní zodpovědnost za její 
údržbu a rozvoj a navrhli kroky ke zlepšení 
funkčnosti, spolehlivosti a výkonnosti celého 
systému. Aplikace investičního bankovnictví 
byla převedena do režimu servisní podpory, kde 
Cleverlance dává zákazníkovi záruky bezproblé-
mového provozu aplikace. V roce 2006 bylo 
realizováno několik důležitých rozvojových 
projektů, které rozšířily funkčnost a využitelnost 
celého systému. Například byla implementována 
možnost obchodování s Futures nebo možnost 
kotace přes Bloomberg. Implementovali jsme 
také projekt Marepo, který umožňuje klientům 
banky obchodovat na margin (na dluh) a celkově 
výrazně zjednodušuje klientům práci s tímto 
typem obchodu. Spolupráce a vývoj dalších 
funkčností pokračuje i v roce 2007.  
Ness pomáhá ČSÚ  
zvyšovat kvalitu služeb  
Společnost Ness Technologies, globální poskyto-
vatel IT řešení a služeb, a Český statistický úřad 
(ČSÚ) oznámily zahájení rozvoje dalších částí 
statistického metainformačního systému (SMS), 
který výrazně posílí kvalitu statistických služeb 
zajišťovaných ČSÚ, a zvýší tak prestiž úřadu v 
rámci České republiky i celé Evropské unie. 
Poskytované služby budou komplexnější, pruž-
nější a rychlejší, což ocení ostatní úřady a organi-
zace veřejné správy, ale i sami občané.  
Požadavky Evropského statistického systému 
(vytvářeného v rámci Evropské unie) na kvalitu 
statistických dat vyžadují budování statistického 
metainformačního systému (SMS) jako základní-
ho stavebního kamene moderního statistického 
informačního systému (SIS). Český statistický 
úřad počátkem roku 2005 přijal koncepci SIS a 
rozhodl o zahájení vývoje a spuštění projektu 
SMS, s cílem implementovat tento systém po-
stupně ve své praxi. Předseda ČSÚ Jan Fischer 
projekt zařadil mezi nejvyšší priority dalšího 
rozvoje ČSÚ. 
Jiří Stach  
ve společnosti Adastra  

Vedení společnosti Adastra, 
česko-kanadské konzultační 
a softwarové firmy, jmeno-
valo Jiřího Stacha do pozice 
ředitele oddělení projekto-
vého managementu. Ve své 
nové roli se ujímá vedení 

týmu projektových manažerů s odpovědností za 
řízení kompletní dodávky projektů.   

Singer: Brzy může dojít k dalšímu zvýšení sazeb 
 ČNB by měla navázat na květnové zvýšení úrokových sazeb a znovu utáhnout měnovou 
politiku, aby zabránila zvyšování inflace, řekl viceguvernér Miroslav Singer pro agenturu 
Reuters. „Ten předpoklad růstu (úrokových sazeb) je v této situací logický: ekonomika 
jede na plné obrátky... spotřebitelé jsou optimističtí, (hodnoty růstu) HDP a PPI jsou 
vysoké, kurz koruny je slabší,“ řekl Singer. Zvýšení o čtvrt procentního bodu podle Sin-
gera není žádné drama: „Než čekat, že se to pak vykumuluje v nějaké hlasování o půl 

procenta, tak je určitě lepší udělat ten čtvrtprocentní krok.“ Své názory však Singer vztahuje až k čer-
vencovému měnovému jednání, protože toho nadcházejícího (28. června) se zřejmě nezúčastní.  

SB: Střední Evropa musí zahájit reformy 
Země střední a východní Evropy včetně bývalých sovětských republik musí urychleně zahájit 

reformu sociálního zabezpečení a zdravotní péče, jinak se může stát, že za 20 let nebudou schopny uživit 
důchodce. Uvádí to zpráva Světové banky „From Red to Grey“. Země v této oblasti nyní zažívají silný 
hospodářský vzestup, ale pokud nezmění skladbu sociálních výdajů, ze silného růstu jim mnoho nezůsta-
ne. Občané jsou zde navíc relativně chudí – ve srovnání s vyspělými zeměmi, kterých se stárnutí popula-
ce týká nejvíce. Za problém SB považuje i nedokončenou transformaci na vyspělou tržní ekonomiku.  

Češi přestávají spořit a chystají se víc utrácet 
Češi přestávají šetřit a chystají se utrácet za vybavení svých domácností. Svou 
budoucnost vidí optimističtěji než obyvatelé ostatních středoevropských zemí, 
vyplývá to ze studie Barometr Cetelem. Ještě v roce 2006 plánovalo více spořit 
60 % Čechů, ale v roce 2007 už jen 22 %. Nejvíce spořit v Evropě chtějí Britové 
(45 %), Francouzi (41 %) a Němci (38 %). Naproti tomu chuť utrácet v ČR stále 

roste. Zatímco v roce 2006 plánovalo více utrácet 69 % českých spotřebitelů, v roce 2007 už to bylo 74 
%. ČR se tak umístila spolu se Španělskem na třetím místě za Maďarskem a Polskem.  

ČNB: Nové uspořádání dohledu nad finančním trhem  
Bankovní rada 20. června schválila materiál "Návrh organizačního uspořádání dohledu nad 

finančním trhem", jehož součástí je návrh nového organizačního uspořádání dohledových sekcí v ČNB. 
Počítá s přechodem ze současného sektorového modelu na model funkcionální od 1. ledna  2008. Do 
konce roku vzniknou tři nové sekce – sekce dohledu nad finančním trhem, sekce licenčních a sankčních 
řízení, sekce regulace a analýz finančního trhu. O dalším postupu realizace změn bude ČNB informovat. 

Pro Čechy je výhodné platit v cizině kartou  
Pro české turisty je podle analytiků výhodné platit v cizině kartou. Česká měna, která ve středu 

vůči euru zažila nejhorší oslabení od loňského března, se podle nich začne zhodnocovat až po prázdni-
nách. "Prudkou vlnu posilování koruny k euru předpokládáme zejména po skončení prázdnin. Turisté 
udělají nejlépe, když pro zahraniční transakce použijí platební kartu. To je vyjde levněji než jakékoli 
spekulace s výměnou peněz," řekla analytička Next Finance Markéta Šichtařová.  

Podíl dlužníků s problémy se splácením stoupl 
Čtvrtina lidí, kteří si koupili něco na úvěr, měla problémy s jeho splácením. To je o 9 p. b. více 

než před dvěma lety. Češi se cítí zranitelní v udržení rodinného rozpočtu. Vyplývá to z průzkumu, který 
pro Pojišťovnu Cardif Pro Vita uskutečnila v květnu agentura STEM/MARK. S názorem, že úvěry před-
stavují výhodná řešení, která umožňují koupený předmět užívat okamžitě a splácet postupně, souhlasí 70 
% respondentů. Až třetina mužů neváhá splácet jeden úvěr druhým, u žen jde jen o pětinu. Ženy také 
více kontrolují rodinné rozpočty. Lidé považují podle průzkumu za rozumné financovat z úvěru koupi 
nebo rekonstrukci domu (88 %), vzdělávání a kurzy (53 %), zdravotní péči (45 %), domácí spotřebiče a 
elektroniku (41 %), splácení jiného úvěru (26 %) a dovolenou (14 %).   

ČNB musí zvýšit zásoby mincí a bankovek 
ČNB bude muset zvýšit zásoby mincí a bankovek. Důvodem je posunutí termínu předpokláda-

ného vstupu ČR do eurozóny, kvůli němuž banka musela přehodnotit svou politiku směřující k minimali-
zaci zásob národní měny, uvedl náměstek ředitele sekce peněžního a platebního styku ČNB Leopold 
Surga. Původně se předpokládalo zavedení eura od 1. ledna 2010, podle nových odhadů to ale nebude 
dříve než v roce 2012. Podle Surgy potřeba oběživa roste i bez ohledu na oddálení eura. Hodnota mincí a 
bankovek, které jsou nyní v oběhu, je o 14,6 % vyšší než před rokem. Výrazně roste i spotřeba mincí. V 
oběhu jich je 2,6 miliardy kusů, tj. téměř 8 mld. Kč. Zhruba 40 % jsou ale již neplatné dvacetníky a 
desetníky, které se nepodařilo z oběhu stáhnout. Stoupá spotřeba padesátihaléřů, těch se ročně razí 30 
milionů až 35 milionů kusů. 

Změna struktury a přesídlení do Nizozemska  
Finanční skupina Profireal Group z Pardubic plánuje do konce roku změnu majetkové struktury 

a přesídlení do Nizozemska. Cílem firmy je vytvoření holdingu, v jehož čele bude mateřská společnost 
Profireal Group N.V. Firma se tím chce připravit na vstup na burzu.   

Profidebt vstoupil do Asociace inkasních agentur 
Přijetí společnosti Profidebt do Asociace inkasních agentur schválili členové asociace na své 

valné hromadě 20. června. Profidebt se tak stal řádným členem AIA. O přijetí do asociace požádal Profi-
debt v dubnu 2007. "Jsem přesvědčen, že zapojení Profidebt do práce AIA bude oboustranně prospěšné. 
Jsem si jist, že Profidebt přispěje velkou měrou k zavedení odpovídajících standardů na trhu správy a 
inkasa pohledávek v ČR, což je hlavním cílem asociace," uvedl Marian Ganaj, výkonný ředitel Profidebt. 
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IC Banku koupila italská Banco Popolare Verona 
Na český bankovní trh vstoupila italská společnost Banco Popolare di Verona, která se 15. červ-

na stala jediným vlastníkem IC Banky. S odvoláním na zápis v obchodním rejstříku o tom informoval 
zpravodajský server Aktuálně.cz. IC Banka patří v ČR k menším finančním ústavům. Nový majitel chys-
tá navýšení počtu klientů, především malých a středních firem. Využít k tomu chce rozsáhlou síť pobo-
ček a dalších distribučních kanálů. Mezi novými produkty by se mohly objevit také hypoteční úvěry. 

ČSOB žaluje Českou republiku o 1,7 mld.Kč  
ČSOB zažalovala ČR u arbitrážního soudu v Paříži o 1,7 mld. Kč. Napsala to Mladá fronta 

Dnes. Banka tvrdí, že jí stát dluží za transakci související s převzetím IPB v roce 2000. Podle MF ČR je 
požadavek ČSOB nesmyslný. V žalobě má jít podle deníku o garance, které stát poskytl ČSOB po pře-
vzetí IPB. ČSOB mohla z portfolia IPB vybrat problematické úvěry a převést je za plnou cenu na stát, 
který je s velkou ztrátou prodával dál. Stát však účty ČSOB v několika případech odmítl proplácet.  

Banky po letech propouštění nabírají stovky lidí  
České banky po letech snižování stavů zaměstnanců znovu výrazně zvyšují jejich počty, napsaly 

Hospodářské noviny. Stovky nových pracovníků banky podle deníku najímají hlavně kvůli otevírání 
nových poboček a rozšiřování služeb telefonních call center. "Letos plánujeme přijmout zhruba 300 
zaměstnanců," řekla mluvčí GE Money Bank Eva Chaloupková. Stovky či desítky lidí nově zaměstná 
Česká spořitelna, ČSOB nebo Raiffeisenbank. "Otvíráme nové pobočky, řešíme mnohem víc obchodních 
případů, momentálně nabízíme několik desítek pozic v celé republice," uvedl mluvčí Raiffeisenbank 
Tomáš Kofroň. Největší vlna propouštění zasáhla české banky po příchodu zahraničních vlastníků. 

Více než pětina Čechů uvažuje o hypotéce  
Více než pětina Čechů uvažuje do budoucna o sjednání hypotečního úvěru. Více 
než polovina z nich chce úvěr využít na pořízení bytu; čtvrtina plánuje hypotéku 
na pořízení rodinného domu. Větší zájem o hypoteční úvěr mají lidé do 29 let. 
Vyplývá to z průzkumu, který provedla společnost Factum Invenio na konci 
května mezi 1005 lidmi nad 15 let. Současnou nabídku hypoték hodnotí dvě 
třetiny lidí jako dostatečnou, podporu hypoték ze strany státu hodnotí jako do-
stačující jen dvě pětiny. Vlastní bydlení si chce pořídit téměř čtvrtina Čechů, 
největší zájem mají hlavně mladí do 29 let. "Zájem o koupi vlastnického bydlení 

je více než v polovině případů dán rodinnými důvody, které hrají velkou roli hlavně u lidí žijících na 
Moravě," uvádí průzkum. Významným impulsem je také snaha přestěhovat se z nájemního do vlastního 
bydlení. Hlavním kritériem pro výběr nového bydlení je pro více než 60 % respondentů cena nemovitos-
ti. Více než čtvrtina lidí by se ovšem rozhodovala na prvním místě podle lokality.  

150 tisíc Na Příkopech  
GE Money Bank připravila soutěž zajímavou svým zpracováním i obsahem. Ceny pro vítěze je 

totiž možné prohlédnout si v centru Prahy v ulici Na Příkopě, kde budou po dobu 12 dní instalovány tři 
citilighty s pohyblivým obsahem. Na Příkopech bude k dispozici 150 000 Kč například 50 tisícikoruno-
vých bankovek, akvárium s rybičkami symbolizujícími luxusní zájezd a diamantový prsten rovněž v 
hodnotě 50 tis. Kč. Soutěž GE Money Bank probíhá do 29. června. Pomocí SMS zpráv lze odpovídat na 
tipovací otázky týkající se obsahu tří reklamních panelů umístěných v Praze v ulici Na Příkopě.  

Cashback se spořitelnou až na konci června  
 Česká spořitelna spustí službu cashback, tj. výběr hotovosti u obchodníků při platbě kartou, na 

konci června. Původně plánovala banka službu spustit v polovině tohoto měsíce. "Česká spořitelna pře-
pokládá zahájení pilotního provozu služby cashback na konci června, pokud budou splněny všechny 
přípravné fáze. Jména obchodníků, u kterých pilotní provoz cashbacku spustíme, oznámíme při zahájení 

(Pokračování na stránce 4) 
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Vstup Kypru a Malty do 
eurozóny byl schválen 
Představitelé EU vyslovili souhlas s návrhem, 
aby Kypr a Malta mohly od příštího roku použí-
vat euro. Na summitu EU v Bruselu to oznámili 
zástupci Německa, které nyní unii předsedá. 
Konečné stanovisko by měli 10. července vyjád-
řit ministři financí. 
UniCredit: majoritní 
podíl v kazašské ATF Bank 
Italská banka UniCredit koupí majoritní podíl v 
kazašské ATF Bank. Ta je podle majetku pátou 
největší bankou v oblasti střední Asie. Společnost 
získá nejméně 85 % akcií banky, jejím cílem je 
prý ale banku zcela ovládnout. UniCredit usku-
teční akvizici prostřednictvím své divize Bank 
Austria Creditanstalt. Cena za akcie ATF je 2,175 
mld. USD, nezahrnuje navýšení kapitálu o zhru-
ba 100 mil. USD, kterou plánují současní akcio-
náři ATF ještě před dokončením dohody.  
Berlín prodá banku LBB  
Město Berlín prodá kontrolní podíl ve finančním 
ústavu Landesbank Berlin (LBB) německému 
sdružení spořitelen DSGV za 5,34 mld. EUR. 
Oznámilo to vedení města s tím, že sdružení 
nabídlo za 81% podíl v této bance nejvyšší část-
ku ze všech uchazečů.  
Kellner: Banka bude  
mezi prvními 10 v Rusku  
Univerzální bankovní struktura, kterou v Rusku 
společně vytvoří Home Credit & Finance Bank 
(HCFB) a Nomos Bank, se bude ucházet o místo 
v první desítce na ruském bankovním trhu. Rus-
kému ekonomickému deníku Vedomosti to řekl 
Petr Kellner, do jehož skupiny PPF právě HCFB 
patří. Český miliardář ale v obsáhlém rozhovoru 
odmítl jakkoli komentovat případné rozhovory o 
vstupu PPF či italské pojišťovny Generali do 
ruské pojišťovací společnosti Ingosstrach. Kell-
ner také potvrdil, že PPF v Bělorusku získala 
malou banku Lorobank.  
LSE koupí milánskou 
burzu  
Londýnská akciová burza (LSE) koupí za 1,6 
mld. EUR (45,9 mld. Kč) provozovatele akciové 
burzy v Miláně Borsa Italiana. Spojení, které obě 
burzy potvrdily ve víkendovém prohlášení, je 
další z vlny konsolidací mezi světovými akciový-
mi trhy. Na LSE se obchoduje více než 3000 
společností. Borsa Italiana obchoduje s 322 titu-
ly, a podle objemu obchodů je čtvrtou v Evropě . 
MMF zpřísní dohled nad 
devizovými politikami  
Mezinárodní měnový fond schválil zpřísnění 
dohledu nad devizovými politikami členských 
zemí. Tento krok prosazovaly Spojené státy jako 
prostředek ke zvýšení tlaku na Čínu, aby proved-
la reformu devizového systému a umožnila reval-
vaci domácí měny. "Změny, které provádíme, 
jsou první velkou revizí systému pro dohled zhru-
ba za 30 let," řekl výkonný ředitel MMF Rodrigo 
Rato. Dodal, že nová pravidla členským zemím 
jasně ukazují, jak mají řídit svou devizovou poli-
tiku. Americký ministr financí Henry Paulson 
označil změny za signál, že MMF vrací dozor 
nad devizovými kurzy mezi své hlavní úkoly.  
Americká vláda se již několik let snaží přesvědčit 
Peking, aby umožnil růst kurzu domácí měny, 
který je jednou z hlavních příčin vysokého 
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ČOI chystá kontrolu firem, které půjčují peníze  
Česká obchodní inspekce (ČOI) provede celorepublikovou kontrolu společností, které půjčují 

peníze. Napsaly to Hospodářské noviny. Inspekce se zaměří na firmy, jež poskytují úvěry v řádech desí-
tek tisíc korun lidem, kterým by banky většinou nepůjčily. "Rozhodli jsme se tuto akci udělat z vlastního 
podnětu, neboť se domníváme, že problémy s těmito společnostmi narůstají," uvedla ředitelka inspekce 
Jana Příhodová. ČOI bude podle ní kontrolovat především úvěrové smlouvy. 
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pilotu. V současné době ještě probíhají finální jednání o uzavření smluv s pilotními obchodníky," uvedla 
mluvčí banky Klára Gajdušková. Banka chystá nabídnout službu ve spolupráci s pěti obchodními řetěz-
ci. Její cena by měla činit 4 Kč za výběr, tj. méně než u výběru z bankomatů. 

Konsolidace půjček zajištěná nemovitostí 
GE Money Bank představila další novinky z oblasti přefinancování úvěrů. Nově 
umožňuje konsolidovat také úvěry čerpané prostřednictvím kreditních a splátkových 
karet nebo kontokorenty. Těm, kteří chtějí refinancovat větší finanční závazky nebo 
výrazně ušetřit, nabízí Konsolidaci půjček zajištěnou nemovitostí. Pokud zájemci 
zajistí konsolidaci nemovitostí, získají výrazně výhodnější úrokovou sazbu a mož-
nost konsolidovat úvěry až do výše 1,5 mil. Kč. GE Money Bank navíc sama bez-
platně vyřídí splacení půjček v ostatních bankách nebo splátkových společnostech.  

Držitelé MasterCard mohou vyhrát dovolenou  
Držitelé kreditní karty MasterCard mohou v soutěži „Okamžik k nezaplacení“ vyhrát dovolenou 

v hodnotě 100 000 Kč dle vlastního výběru. Podmínkou zařazení do soutěže je platba kartou v zahraničí 
a zaslání fotografie z dovolené od 10. června do 31. srpna 2007. Atraktivní soutěž pořádá společnost 
MasterCard a je určena pro všechny držitele platebních karet MasterCard a MasterCard Electronic.  

Bankomaty ČS vydaly minulý týden přes 6 mld. Kč  
Minulý pracovní týden (od 11. do 15. června) vybrali klienti z bankomatů České spořitelny 

rekordních 6,16 mld. Kč; rekordní byl rovněž počet transakcí v tomto týdnu, a to 2,95 milionu. Denně 
tak klienti vybrali v průměru více než 1,2 mld. Kč, z toho u více než třetiny výběrů použili čipové karty. 
Poslední „rekordní týden“ proběhl před Vánocemi v období od 18. do 22. prosince 2006, kdy celkový 
počet transakcí činil 2,92 milionu a objem vybrané hotovosti dosáhl 5,98 mld. Kč. 

Stavební spořitelny půjčily 25 mld. Kč 
Stavební spořitelny půjčily na bydlení za pět měsíců letošního roku přes 25 mld. Kč, což je 

meziročně o 27 % více. Obchody rostou všem stavebním spořitelnám. Za celý loňský rok poskytly spoři-
telny podle svých údajů úvěry ve výši téměř 53 mld. Kč; trh tak stoupl o více než pětinu. Zároveň spoři-
telny loni uzavřely téměř 826 tisíc nových smluv o stavebním spoření včetně navýšení cílových částek.  

(Pokračování ze stránky 3) 
schodku USA v obchodování s Čínou. Vláda 
doufá, že nová pravidla MMF pomohou zvýšit 
mezinárodní tlak na reformu čínské devizové 
politiky. Nová pravidla vstoupí ihned v platnost a 
pracovníci MMF je budou používat při provádění 
dozoru, jehož cílem je upozorňovat sledované 
země na možné ekonomické problémy. 
Moody’s potvrzuje  
Aaa-rating pro Bawag 
Ratingová agentura Moody’s potvrdila rating 
Aaa, nejvyšší stupeň investičního ratingu, pro 
Public Sector Covered Bonds (zajištěné dluhopi-
sy) vydávané BAWAG P.S.K. 
AXA a BNP Paribas  
spojí síly na Ukrajině  
Skupina AXA a společnost BNP Paribas oznámi-
ly uzavření dohody o partnerství na ukrajinském 
trhu neživotního pojištění. AXA koupí od UkrSi-
bbank, dceřiné společnosti BNP Paribas, 50% 
podíl v její pojišťovací divizi Ukrainian Insuran-
ce Alliance. AXA převezme řízení společného 
podniku, který bude během počátečního období 
deseti let těžit z exkluzivní smlouvy se společ-
ností UkrSibbank o poskytování bankopojištění.  
Strategická úloha měst 
ve světové ekonomice 

S p o l e č n o s t  M a s t e r C a r d 
Worldwide zveřejnila první 
výsledky výzkumného progra-
mu MasterCard Worldwide 
Centers of Commerce™, zabý-
vajícím se úlohou světových 

měst v globálním obchodu. Cílem výzkumu je 
prozkoumat a zhodnotit, jak nejvýznamnější 
města ovlivňují globální ekonomiku. Nejdůleži-
tější součástí výzkumného programu je první 
výroční index světových center obchodu 
(MasterCard Worldwide Centers of Commerce 
Index™), přinášející dosud nejkomplexnější 
analýzu a srovnání velkých měst. Index vypraco-
vaný skupinou předních ekonomů řadí padesátku 
center obchodu na základě šesti ukazatelů, hod-
nocených celkem více než stovkou bodů. Na 
prvním místě se umístil Londýn, za ním následu-
je New York, Tokio, Chicago a Hongkong. V 
první desítce se dále umístil Singapur, Frankfurt, 
Paříž, Soul a Los Angeles. Praha skončila v po-
rovnání se všemi světovými městy na 41. místě, 
v Evropě obsadila 18. příčku.  
Americké děti jezdí  
do "peněžních" táborů  
Ve Spojených státech, které jsou královstvím 
spotřebních úvěrů, posílají rodiče své děti do 
takzvaných peněžních táborů, kde mají poznat 
hodnotu peněz a naučit se s nimi zacházet. Cílem 
je zabránit tomu, aby na dětech ulpěly nezdravé 
finanční zvyky. Děti se učí jak sestavit rozpočet z 
výplaty, co jsou to úroky a jak šetřit na důchod. 
V rámci výuky žáci navštěvují banky, hrají spole-
čenské hry zabývající se nákupy a poslouchají 
příběhy o životních osudech podnikatelů, kteří se 
dopracovali z chudoby k velkému bohatství.  
Morgan Stanley: největší 
realitní fond na světě  
Americká investiční banka Morgan Stanley zís-
kala od investorů do svého nového realitního 
fondu Real Estate Fund VI 8 mld. USD. Vznikl 
tak dosud největší světový fond pro investice do 
nemovitostí; investovat bude jak na rozvinutých 
trzích Evropy či Japonska, tak v rozvojových 
ekonomikách Číny, Indie a Ruska.  

Islandská Straumur koupila polovinu Wood & Co 
Islandská investiční banka Straumur získala 50 % akcií v české makléřské společnosti Wood & 

Company. Islanďané mají zároveň opci na nákup zbývajícího podílu, který mohou převzít nejpozději do 
začátku roku 2011. Firmy hodnotu transakce nezveřejnily. Wood & Company vedou čtyři jednotlivci, 
kteří budou v čele společnosti i nadále. Kontrakt ještě musejí schválit regulační orgány na Islandu a 
ČNB. Straumur za podíl v českém podniku zaplatí částečně hotově a zčásti vlastními akciemi. 

Nová struktura burzovního trhu 
Burza cenných papírů Praha bude mít od 1. července novou strukturu regulovaného trhu. Dojde 

ke sloučení současného hlavního a vedlejšího trhu. Spojený hlavní a vedlejší trh ponese nadále název 
hlavní trh burzy. Je to reakce na očekávanou tzv. velkou novelu zákona o podnikání na kapitálovém trhu, 
do které bude zapracována Směrnice 2004/39/ EC Evropského Parlamentu a Rady (MiFID), která bude 
mít za následek vznik dvou burzovních trhů – regulovaného a oficiálního. Změna struktury trhu se nedo-
tkne oficiálního volného trhu. V této souvislosti schválila burzovní komora novelu Burzovních pravidel 
v částech týkajících se podmínek přijetí cenného papíru k obchodu na hlavním trhu burzy, poplatkového 
řádu a sazebníku burzovních poplatků na rok 2007. 

KB rozšiřuje nabídku zahraničních fondů SGAM 
Komerční banka přichází na trh se dvěma novými zahraničními podílovými 
fondy SG Asset Management (SGAM). Klienti mohou investovat do fondu 
peněžního trhu zaměřeného na USA (Money Market USD) a do fondu indic-
kého akciového trhu (Equities India). První fond je denominován v americ-
kých dolarech a je určen klientům, kteří chtějí investovat konzervativně a v 
krátkodobém horizontu. U indického fondu může klient volit mezi investicí v 
euru či v dolaru, je určen pro dynamické investory s dlouhodobým investič-

ním horizontem. Minimální investice do každého fondu činí 1000 EUR nebo USD.  

Zhodnocení středoevropských akcií u Aviva 
Program investování nazvaný „Akcie středoevropské“, nabízený životní pojišťovnou Aviva, 

zaznamenal od svého zavedení celkový výnos 10,35 %. To představuje jedno z nejlepších zhodnocení na 
trhu. Podkladová aktiva tohoto programu jsou tvořena investicemi do akcií, akciových indexů a akcio-
vých fondů obchodovaných na burzách střední a východní Evropy. Program je nabízen Aviva pojišťov-
nou od 1. března v rámci 12 nových programů investování, mezi kterými jsou i dva zaměřené na nemo-
vitosti. „Jsme velice spokojeni s výsledky rozšíření našich investičních aktivit z českého trhu na celý 
prosperující středoevropský region,“ řekl Pavel Matoušek, generální ředitel životní pojišťovny Aviva.  

UNIVYC: smlouva s první clearingovou bankou 
Společnost UNIVYC uzavřela smlouvu s Komerční bankou o zajištění zúčtování obchodů uza-

vřených na Energetické burze Praha. Každý účastník obchodování na této burze musí mít uzavřenou 
smlouvu s tzv. clearingovou bankou, která za něj zajišťuje zúčtování uzavřených obchodů. Clearingová 
banka, která se stává na základě smlouvy s Univyc účastníkem zúčtování, přebírá plnou odpovědnost za 

KAPITÁLOVÝ TRH 
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Dvě nové medaile  
z České Mincovny 
Česká Mincovna oznámila minulý týden emisi 
dvou zajímavých medailí. První je zlatá replika 
pětihaléře z roku 1924 a druhou pak platinová 
medaile k 650. výročí položení základního kame-
ne Karlova Mostu.  
1. Zlatá replika pětihaléře z roku 1924 

Jedná se o zlatou pamětní 
medaili, která je výtvarně 
věrnou replikou vůbec 
nejdražší československé 
mince, a to pětihaléře 
z roku 1924. Mince je zho-
tovena přesně podle původ-
ního návrhu  Otakara Špa-

niela a České Mincovně se podařil získat souhlas 
ke zhotovení repliky od České národní banky a 
Národní banky Slovenska a od dědiců sochaře 
Otakara Španiela autorská práva na ražbu. 
Tato replika je vydána v ome-
zeném nákladu 300 ku-sů v 
kvalitě proof. Hmotnost zlaté-
ho pětihaléře činí 7,78 g a 
průměr repliky je 22 mm. 
Replika z ryzího zlata je bale-
na v červené plastové etui se 
sametovým vnitřkem a je opatřena certifikátem 
zaručujícím ryzost materiálu a kvalitu ražby. 
Pětihaléř je vydáván jako třetí ze řady zlatých 
replik mincí z první republiky – v roce 2005 to 
byla koruna z roku 1922 a v loňském roce pade-
sátihaléř z roku 1921. Originál mince z roku 
1924 byl v roce 2006 vydražen v aukci za neuvě-
řitelných 253 000 Kč! Prodejní cena zlatého 
pětihaléře byla stanovena na 6500 Kč. Repliku  
lze zakoupit přímo v České Mincovně nebo u 
jejích prodejců, případně objednat k zaslání na 
dobírku 
2. Pamětní platinová medaile k 650. výročí 
položení základního kamene Karlova Mostu 
Je to vůbec první takto velká platinová medaile 

ražená v České Mincovně. 
Její váha činí 31,1 g, prů-
měr 37 mm, proof provede-
ní. Náklad medaile je 300 
kusů a každá z medailí je 
číslována na hraně. Auto-
rem návrhu je akademický 
sochař Michal Vitanovský.  

Na jedné straně medaile je 
zobrazena práce kameníků při 
stavbě Karlova Mostu a ma-
gická řada čísel 1 3 5 7 9 7 5 
3 1, která značí přesný datum 
i hodinu a minutu, kdy byl 
základní kámen položen. 
Bylo to v roce 1357 9. 7. v 5 hodin 31 minut.  Na 
druhé straně medaile je celkový pohled na Kar-
lův Most tak, jak vypadal po dokončení.  
Cena medaile je 47 000 Kč a již nyní je počet 
objednávek více než 300. 

Cestovní pojištění o polovinu levnější 
Od poloviny června mají klienti Allianz pojišťovny 50% slevu na cestovním pojištění, pokud si 

je sjednají přes internet nebo po telefonu. Nabídka, která skončí s letními prázdninami, tj. 31. srpna, je 
určena lidem do 26 let a pro cesty do kterékoli evropské země. Maximální délka cesty je 90 
dnů. Speciální nabídka je určena mladým lidem, kteří především v době letních prázdnin ve zvýšené 
míře podnikají dobrodružné a poznávací výpravy. Ty také nejspíše osloví možnost sjednání pojistky 
online včetně zaplacení pojistného. Výhodou sjednání cestovního pojištění přes internet nebo telefon je 
tak nyní nejen rychlost a maximální pohodlí, ale i výrazné cenové zvýhodnění. 

Allianz PF připíše klientům výnos ve výši 3,11 %     
Allianz PF připíše za rok 2006 klientům výnos ve výši 3,11 %. „Jedná se o nejvyšší výnos Alli-

anz penzijního fondu pro klienty za poslední čtyři roky. Finanční prostředky se klientům zhodnocují také 
v podobě připsaného státního příspěvku a možnosti snížení daňového základu. Investice do penzijního 
připojištění, které je dlouhodobým nástrojem na udržení životní úrovně v postproduktivním věku, se tak 
klientům Allianz penzijního fondu rozhodně vyplácí,“ řekl člen představenstva Allianz PF Marek Bártek.  

PF Axa připsal klientům výnos 2,5 % 
Penzijní fond AXA, který je s 591 000 klientů druhým největším penzijním fondem v ČR, při-

psal klientům za loňský rok zhodnocení 2,5 %. O rok dříve fond přinesl účastníkům výnos 3,7 %. Fond 
se dříve jmenoval PF Winterthur. 

POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 

LEASING A SPLÁTKOVÝ PRODEJ 
Platby na internetu s virtuální kartou Cetelem 

Cetelem připravil pro své klienty novinku, která slouží k bezpečnému placení na 
internetu – virtuální kartu. Jedinečnou číselnou kombinaci, kterou klient dostane 
prostřednictvím SMS na svůj mobilní telefon, lze použít jen na jednu konkrétní 
transakci. Klienti tak už nemusí mít obavy ze zneužití karty při jejím použití k 
platbě v internetovém obchodě v ČR nebo kdekoli v zahraničí. První klienti získa-
jí virtuální kartu společnosti Cetelem již na konci června.  

Květen – nejúspěšnější měsíc pro GE Money Auto 
 Nejlepšího měsíčního výsledku od svého vstupu na český trh v roce 1997 dosáhla společnost 

GE Money Auto  letos v květnu. V tomto měsíci profinancovala celkem 4005 automobilů v souhrnné 
hodnotě téměř 900 mil. Kč.  Od počátku roku se jedná již o 16 728 automobilů v souhrnné pořizovací 
hodnotě více než 3,5 mld. Kč. Celkový počet nových automobilů financovaných GE Money Auto od 
ledna do května 2007 vzrostl meziročně o více než 73 %. 

splnění závazků plynoucích ze zúčtování burzovních obchodů účastníka obchodování, s nímž má uza-
vřenou smlouvu o zajištění zúčtování. „Přítomnost clearingových bank v systému je posledním nezbyt-
ným předpokladem pro zahájení obchodování na Energetické burze Praha. Podpisem této první smlouvy 
je nyní celá infrastruktura připravena,“ říká David Kučera, generální sekretář Energetické burzy Praha. 

Orco se nyní obchoduje i ve Varšavě a v Budapešti 
Akcie společnosti Orco Property Group se od 21. června obchodují na burzách ve Varšavě a v 

Budapešti. Orco Property Group je tak v současnosti jedinou evropskou společností obchodovanou sou-
časně na Euronextu, na burzách v Praze, Budapešti a Varšavě, která nabízí svým investorům možnost 
obchodovat s akciemi ve čtyřech různých měnách.  

FACTORING 
Statistika zveřejněna v systému ARAD 

 Dne 15. června začala Česká národní banka publikovat novou statistiku faktoringových a forfai-
tingových společností v ČR. Tyto společnosti, které se zabývají průběžným odkupem pohledávek před 
jejich splatností, jsou významnou skupinou sektoru ostatních finančních zprostředkovatelů a společně se 
statistikou společností finančního leasingu a statistikou společností ostatního úvěrování vytváří ucelený 
obraz finančního zprostředkování mimo bankovní sektor v podmínkách ČR. Statistika je  publikována na 
webových stránkách ČNB v systému časových řad ARAD v sekci Měnová a bankovní statistika >> 
Měnová statistika >> Statistika ostatních finančních zprostředkovatelů >> Zprostředkovatelé financování 
aktiv. Publikována je agregovaná rozvaha s podrobnějším členěním poskytnutých půjček (podle splat-
nosti a ekonomických sektorů protistran). Statistika faktoringových a forfaitingových společností je 
zveřejňována s čtvrtletní periodicitou nejpozději 75. den po konci čtvrtletí. 

NOVÉ MINCE 
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